
Egymilliárd forint az érc-
es ásványbányászat fejlesztésére 

Az érc- és ásványbányászat üzemei ma 
már nyolc megyében települnek és mint-
egy 145 fa j ta cikket adnak 25 felhasználó 
iparágnak. A harmadik ötéves tervben a 
bányászat ez ágazata fejlesztésének ú j 
lendületet ad a hazai igények növekedé-
se és egyes ércfélék, ásványfajták ex-
portlehetőségeinek erősödése. 

A termelési, műszaki tervek teljesíté-
séhez egymilliárd forintos beruházás segí-
ti hozzá az érc- és ásványbányászatot. A 
tekintélyes összegből ú j üzemek helyett 
többnyire a régiek kapacitását növelik. 
Az idén befejezik a gyöngyösoroszi érc-
bánya fejlesztését és az ércelők°szítő mű 
rekonstrukcióját. A tervidőszak folyamán 
lezárul a rudabányai vasércbánya fejlesz-
tése is. Ugyancsak elkészül az úrkúti 

mangánbánya bővítésének és rekonstruk-
ciójának első-második szakasza, az isten-
mezei bentonitbánya második része, a 

felnémeti mészkőbánya építésének máso-
dik üteme és a mádi őrlőmű beruhá-
zása. 

Üj beruházás lesz a recski flotációs 
üzem átalakítása, alkalmassá tétele ólom 
és cinkérc előkészítésére. Fehérvárcsurgón 
a kimerülő üveghomokbánya helyett újat 
nyitnak a finomkerámia ipar ellátására. 
Felsőpetényen agyagnemesítő építését kez-
dik meg. Ez az üzem feleslegessé teszi 
majd a nemesített agyag behozatalát kül-
földről. A megkezdésre váró beruházások 
között van a rudabányai baritdúsító mű 
is. amely ugyancsak importot pótol. 
(MTI) 

A küldöttek közül... 
A szeptemberi párttag-

gyűléseken sz ú j vezetőségi 
tagokon kívül azokat a 
küldötteket is megválasztot-
ták. akik a magasabb szintű 
pártfórumok értekezletein 
képviselni fogják a kommu-
nista kollektívákat, s köz-
vetlen környezetük párton 
kívüli dolgozóit. Az október 
27-én megtartandó szegedi 

gált több száz küldött nagy 
felelősséggel készül arra a 
tanácskozásra, ahol évekre 
meghatározzák majd a vá-
ros üzemeiben, intézményei-
ben, lakossása körében vég-
zendő politikai munka kör-
vonalait. 

Küldöttekkel beszélget-
tünk azokról a kérdésekről, 
amelyek leginkább foglal-
koztatják őket a városi párt-

városi pártértekezletre dele- értekezlet előtt. 

A brigád és a nődolgozók... 
— A kongresszusi verseny-

ben, amit mi kezdeményez-
tünk, átlag 103 százalékos 
teljesítést értünk el eddig — 
mondja Széli Imréné. — Itt 
van a versenyfelelős. Bátyi 
Zoltán bejegyzése, e szerint 
„példás" minősítést értünk 
el. 

Pártbizalmi, szakszervezeti 
aktivista, önkéntes véradó, 
rendszeres beteglátogató, te-
vékenykedik a nőbizottság-
han is — feleség, háziasz-
szony. édesanya, aki másodi-

A konzervgyári Vosztok 
szocialista brigád vezetője 
a fehér hajú Széli Imréné 
elvtársnő. 1963-ban, elsőként 
határozták el a gyárban, 
hogy munkájukkal, egyéni 
és közösségi életükkel pél-
dát mutatnak s szocialista 
emberekhez méltóan tevé-
kenykednek A 11 nő és az 
5 férfi fejlődésének hű tör-
ténetét mondja el a két 
könyvet kitevő napló. 

jaként harcolt az ellenfor-
radalmárokkal 1956-ban, 
1957 óta pártnyugdijas, tag-
ja a városi pártbizottságnak, 
most alapszervezetének. a 
felsővárosi kommunistáknak 
a küldötte. 

— Olyan úton haladunk, 
amely egyenes és a biztos 
célhoz vezet. Mi. öregek lát-
juk ezt a legjobban, hiszen 
csaknem félévszázada már, 
hogy ebbe az irányba elin-
dultunk. Sok akadály, renge-
teg csalódás és tévedés volt 
közijén, de amit megálmod-
tunk. az utóbbi évtizedben 
egyre inkább megvalósul. 

— Én kezdettől azt vallot-
tam. hogy amit a kommu-
nisták akarnak, az az egész 
nép érdeke, az mindenki ja-
vát szolgálja. Itt a pártszer-
vezetben elsősorban a lakos-
ság egyéni és társadalmi 
problémái adnak munkát. 
S a párttagsággal együtt te-
vékenykedik a párton kívü-
liek tömege is: így lesznek 
virágos utcák, modern üzle-

, . tek és iskolák, korszerű 
kos gimnazista kislánya ta- egészségügyi ellátás, így lesz 
nulását is figyelemmel kí-
séri. 

— A konzervgyárban dol-
gozó másfélezer munkás kö-
zül a többség nő. Az a jó, 
hogy az igazgatónk is nő. s 
így megérti a mi sajátos 
gondjainkat. 

Széli Imrénét és a többi 
nődolgozól mostanában az 
foglalkoztál ja leginkább, 
hogy a pártértekezleten s 
majd a kongresszuson mi-
lyen határozatok születnek a 
munkásnők helyzetének to-
vábbi könnyítésére. 

Mi, öregek is, látjuk a fejlődést 
Részt vett az őszirózsás 

forradalomban, 1919 óla 
párttag, két évet ült Horthy 
börtönében, egv évig volt 
internálva, sztrájkok szerve-
zője, az illegális pártmunka 

fáradhatatlan névtelenje, a 
felszabadulás utáni idők el-
ső vonalbeli politikai akti-
vistája volt Katona András 
elvtárs. A karhatalom tag-

Véget ért a gyógyszer-
terápiás konferencia 

Szombaton a Magyar Tu- el. A gyoromfekély eredmé-
dományos Akadémián befeje- nyes gyógyszeres gyógyítá-
zödött az ötnapos IV. ma- sáról is több magyar kutató 
gyar gvógyszerterápiás konfe- tartott előadást, 
rencia. A tanácskozás né-
hány száz hazai, s mintegy 
száz külföldi gyógyszerkuta-
tó, gyógyszergyártó és kli-
nikai szakembere, orvostudó-
sa. száznál több beszámolót 
hallgatott és vitatott meg 
azokról a kutatásokról, labo-
ratóriumi, klinikai kísérle-
tekről. amelynek eredménye-
ként korunk legveszedelme-
sebb betegségeinek több cso-
portját, a központi idegrend-
szeri.. a szív- és vérkeringési 
bántalmakat, a daganatos 
megbetegedésekei;. a gyo-
mor- és a gyulladásos ártal-
makat ..ostromolják" ú j meg 
ú j gyógyszerekkel. 

A szív- és vérkeringési be-
tegségcsoportban többek kö-
zött dr. Szekeres László, a 
pécsi orvostudományi egye-
tem docense ú j kutatási és 
gyakorlati gyógyítási ered-
ményekről beszélt. A daga-
natos betegségek elleni küz-
delemről szóló beszámolók 
között elsősorban a gyógy-
szerkutató intézet munkája 
állott az érdeklődés közép-
pontjában. Az intézet két ké-
szítményével, a Degranollal 
és a Mielobromollal már 
nagy nemzetközi sikert ért 

nap mint nap Jobb az éle-
tünk. 

— Az illegális munkában 
is az volt. a fontos, hogy ne 
maradjunk egyedül, minél 
több szövetségesünk legyen, 
aki a mi céljainkat a saját-
jának is tartja. Ha sok ta-
nulság árán is. de megnyug-
tató. hogy ez az állapot be-
következett. 

— A pártértekezlet össze-
gezni fogja utunk egy sza-
kaszát s megszabja a to-
vábbi teendőket. Ehhez én is 
cselekvően akarok hozzájá-
rulni. 

Kondorosi János 

Az élelmezésügyi miniszter és n SZÖVO^Z elnökének 
nyilatkozata 

a felvásárlásról, 
a lakosság ellátásáról 

A Minisztertanács leg-
utóbbi ülésén megtárgyalta 
a mezőgazdasági termény-
és termékfelvásárlás alaku-
lásáról szóló jelentést. Az 
MTI munkatársai ezzel kap-
csolatban kérdéseket in-

ven százalékkal többet vá- rü ' lesz, amely mintegy 30 
saroltak, illetve vásárolnak ezer vagonnal több. mint 
fel. Tavaly például 17 ezer tavaly. Zöldségfélékből 8—9 
vagon paradicsomot dolgoz- ezer, burgonyából 15—20 
tak fel a konzervgyárak, az ezer. gyümölcsből 2—2.5 ezer 
idén pedig 22 500 vagonnal, vagonnal vásárolunk fel 
Ennek megfelelően a lakos-

téztek Kovács Imre élelme- ság ellátása konzervekből 
zésügyi miniszterhez és 
Szirmai Jenőhöz, a SZÖ-
VOSZ elnökéhez. 

0 Hogyan ítéli meg, mi-
niszter elvtárs, a mező-
gazdaság ez évi terme-
lését és ezzel kancsolat-
ban a lakosság clláta-
sát? 

— paradicsomból is 
ségesnek ígérkezik. 

bő-

Az utóbbi hetekben pana-

többet, mint az elmúlt év-
ben. Mindennek eredmé-
nyeként a lakosság ellátása 
— az átmeneti kisebb zök-
kenők ellenére —v kedvező-
nek mondható. Javult a for-

szok merültek fel amiatt, galomba hozott áruk minő-

Az összkép mind a terme-
lés, mind pedig a felvásár-
lás tekintetében kedvező. Az 
utóbbi évek nagy mezőgaz-
dasági beruházásai, a ter-
melés technológiájának kor-

hogy nem lehet fűszerpapri-
kát kapni. Közölhetem, hogy 
a hiány csak átmeneti. Fű-
szerpaprikából a termés a 
tavalyinál mintegy 10 száza-
lékkal nagyobb, s minősége 
is jó. Átvétele és feldolgo-
zása már megkezdődött, a 
szállítás folyamatos, a hi-
ány hamarosan megszűnik. 

Nem ilyen kedvező a hely-
zet a dohánynál és a szőlő-

szerűsítése, a mezőgazdaság "él. A peronoszpóra — bár 
dolgozóinak szorgalma, na- lényegesen kisebb mérték-
gyobb szakértelme márszá - ben mint tavaly — az idén 
mos területen kiemelkedő is károsította a dohányföl-
eredményeket hozott, s az deket, emiatt a felvásárlá-
elért termelési eredmények si tervet nem tudjuk telje-
tartósak. Kenyérgabonából síteni. Gondoskodunk ar-
már most elértük a harma- ról> h °gy » terméskiesés ne 
dik ötéves terv végére ter- érintse a belföldi ellátást, 
vezett szintet. A cukorrépa Szőlőtermésünk tavaly rend-
átlagtermése is 170 mázsán kívül gyenge volt, az idén 
felül állandósult, az idei 
már — 183 mázsa. Hasonló-
an kedvezően alakul a ku-
korica, a napraforgó és a 
fűszerpaprika termése is. 

Az eredmények alapján 
megállapítható, hogy a me-
zőgazdasági termelés — az 
év eleji nehézségek ellené-
re — eléri a tervezett szin-
tet, s így lehetővé válik a 
felvásárlási tervek teljesí-
tése. A termés általában 
mintegy 4—5 százalékkal 
nagyobb a tavalyinál, s en-
nek megfelelően több ter-
méket vásárolunk fel. Min-
den alapvető élelmiszerből 
biztosítani tudjuk a lakos-
ság ellátását, s rendelkezé-
sünkre áll a megfelelő 

gyenge közepes, 3 és fél 
millió hektoliter borra szá-
mítunk. Ennek nyomán a 
borellátás kisebn mérték-
ben ugyan, de a korábbi 
hónapokhoz képes javulni 
fog. 

0 Mit várhatunk a lakos-
ság bús-, tojás- és tej-
eliátásában? 

A hízottsertés- és a vágó-
marha-felvásárlás tervsze-
rűen folyik, s az eddigi 
eredmények arra mutat-
nak, hogy teljesítjük az elő-
irányzatokat. A felvásárlás 
kedvező alakulását elsősor-

mennyiségű áru a tervezett ban az átvételi árak fel-
mezőgazdasági exporthoz is. emelése, valamint a terme-

A kenyérgabona-termés 
teljes egészében fedezi a 
lakosság kenyér- és liszt-
ellátását. Az évi kenyérga-

lési eredmények javulása 
tette lehetővé. Kedvezőb-
ben alakult a vágottbaromfi-
és a tojásfelvásárlás. Külö-
nösen a termelőszövetkeze-^na-fe lvásár lás i tervet már t e k 5 e n n ö v e k e d e t t a ^ r a m 

teljesítettük, s a vart 152 wijrauertu* S <, van f i h ú s termelése, ennek ered-
ezer vagonnal szemben elő- m ó n y e k é t ) e n o k t ó b e r ! . i g 
relathatoan 156 ezer vagon -
kenyérgabona kerül a rak-
tárakba. 

Hasonlóan kedvező a cu-
korrépatermés. A tervezett 

ményeképen október l-ig 
mintegy 355 vagonnal több 
baromfit vásároltunk fel, az 
év végéig pedig 700 va-
gonnal több baromfival szá-
molhatunk. Ez lehetővé te-

316 ezernél 30—35 ezer va- szi, hogy mind választék-
gonnal több répa áll rendel-
kezésre, s így cukorból is 
bőségesen ki tudjuk elégíte-
ni a megnövekedett igénye-
ket. Konzervgyáraink és 
hűtőiparunk az öt legfon-
tosabb zöldség téléből (pap-
rika. uborka. zöldborsó, 
zöldbab, paradicsom) a múlt 
évi 22 300-zal szemben 
33 500 vagonnal, tehát öt-

(Vadas Ernő felvétele) 
AZ OZDI GYARÓRlAS ESTI FÉNYEI 

ban, mind mennyiségben 
jobb ellátást biztosítsunk. 

A tojás termelése és fel-
vásárlása a terv szerint ala-
kul. s hűtőházainktian a té-
li hónapokra megfelelő kész-
letet tárolunk. 

örvendetes az. hogy 
szarvasmarha-állomá-

nyunk. amelyet tavaly erő-
sen sújtott a száj- és kö-
römfájás, viszonylag hamar 
kiheverte a betegség követ-
kezményeit. Emelkedett a 
tej termelése és felvásárlá-
sa. Eddig 80 millió literrel 
több tejet vásároltunk, mint 
az előző év hasonló idő-
szakában. Ez lehetővé tette, 
hogy tejből és tejtermé-
kekből kielégítsük a nö-
vekvő belföldi igényeket. A 
következő hónapokra is kel-
lő készletekkel rendelke-
zünk. 

0 Kérjük Szirmai elvtár-
sat. tájékoztasson a 
zöldség, a gyümölcs és 
a burgonya fclvásárlá-
sáról. 

A szövetkezeti kereskede-
lem a lakosság ellátására a 
különböző zöldségfélékből 
ós burgonyából több mint 
200 ezer katasztrális holdra 
kötött ez évre szóló terme-
lési szerződést. A szerző-
lőtt területről 62 ezer va-

gon zöldséget, 49 ezer va-
gon burgonyát. 38 ezer va-
gon gyümölcsöt vásároltunk 
fel. Az összes felvásárlás te-
hát 143—150 ezer vagon kö-

sége is. A nagyobb termés, 
a több áru lehetővé tette, 
hogy a zöldségfélék jelentős 
részénél 5—10 százalékkal 
csökkenjenek a fogyasztói 
árak. Különösen jelentős 
volt az őszibarack fogyasz-
tó árának csökkenése. 

A felvásárolt árukból na-
gyobb mennyiséget tudtunk 
exportálni és a konzerv- és 
hűtőipar részére is többet 
tudtunk átadni, mint az 
előző évben. 

A felvásárló apparátus 
jobb munkája, az áru út-
jának megrövidítésére irá-
nyuló törekvés, a nagyobb 
anyagi érdekeltség is elő-
mozdította, hogy több áru 
gyorsabban és olcsóbban ke-
rülhetett a fogyasztókhoz. 

Meg kell azonban monda-
nom, hogv még nem va-
gyunk elégedettek kereske-
delmi tevékenységünkkel: az 
eddigieknél is rugalmasab-
ban kell alkalmazkodnunk a 
mindenkori piaci helyzethez. 

0 Milyenek az őszi és a 
téli ellátás kilátása? 

A rendelkezésünkre álló 
árumennyiség lehetővé teszi, 
hogy a lakosság számára jó 
ellátást biztosítsunk. 1967. 
január 1-én — például — 
burgonyából a múlt évi 9600 
vagonnal szemben mintegy 
20 ezer vagon, gyökérfélék-
ből a tavalyi 570-nel szem-
ben 650 vagon, vegyeszöld-
ségbői 1950 vagonnal szem-
ben 2300. s egyéb zöldsé-
gekből II 90-nel szemben 1400 
vagon, almából, hagymából, 
sárgarépából pedig szintén a 
múlt évinél nagvobb. vagy 
legalábbis azzal azonos 
mennyiség áll maid a la-
kosság rendelkezésére. 

Megemlítem, hogy a tava-
lyinál több a mák. a dióbél 
és a hab is. Babból évek 
óta először teljesítjük felvá-
sárlási tervünket. A nyers 
zöldség és gyümölcs téli tá-
rolása mellett nagyobb 
mennyiséget savanyítottunk 
uborkából, paprikából, ká-
posztából. 

A téli cikkek fogyasztói 
ára a tavalyihoz hasonlóan 
alakul. 

0 Olyan híreket ha!1"t-
tunk. hogv a burgonyát 
nem vásárolják fel. il-
letve nem szállítják el 
a termelőktől. 

Átvesszük a termelőktől az 
összes, étkezésre alkalmas 
burgonyát, amelyre szerző-
dést kötöttünk. Gül-burgo-
nyából a szerződésen felüli 
mennyiséget is megvásárol-
juk. Ipari minőségű burgo-
nyát azonban csak annyit 
vehetünk át, amennyit a 
szesz- és keményítőgyárak 
hasznosítani tudnak, illetve 
takarmányként értékesíthe-
tő. Az előfordulhat, hogy a 
burgonyát egy ideig helvben 
kell tárolni. A termelőknek 
természetesen az ilyen bur-
gonya árát is kifizetjük, s 
megtérítjük a tárolási díjat 
is. Jelenleg — Budapest ki-
vételével — lényegében 
minden megye önellátó, te-
hát helytelen lenne a bur-
gonyát keresztbe szállítani, 
hiszen ez felesleges költsé-
get okozna. Kérjük tehát a 
termelő üzemeket, hoay tá-
rolják a burgonyát, s kössék 
meg erre is a szerződést. 
ÍMTT) 
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